
 

Folketingets Retsudvalg 
 
 
 
 
 
 
 
 

Besvarelse af spørgsmål 800 alm. del stillet af udvalget den 28. januar 

2020 efter ønske fra Karina Dehnhardt (SF). 
 
Spørgsmål 800:  
Vil ministeren kommentere artiklen: ”Politiet fik ved en fejl fortrolige op-
lysninger fra et teleselskab”, Jyllands-Posten den 26. januar 2020 og oplyse 
følgende: 

- hvor længe har der været fejl i teledata, således at politiet har fået kend-
skab til modpartsnumre og indhold af sms’er? 

- hvordan kan det forekomme, at teleselskaber har lagret disse data, når 
dette ikke er tilladt? 

- om noget lignende kan ske igen, og om dette er en risiko for andre tele-
selskaber, som endnu ikke har oplevet dette problem? 

- hvordan man i dag behandler problemet med, at man af og til stadig får 
modpartsnumre med fra teleselskabet, og hvorfor det endnu ikke er lykke-
des teleselskabet at finde en løsning herpå? 

Svar: 
Jeg vil indledningsvis gerne slå fast, at jeg finder det dybt beklageligt, at 
indholdet af SMS’er er blevet udleveret af teleselskabet, når Rigspolitiet 
ikke har anmodet herom i de retskendelser, der ligger til grund for telesel-
skabets udlevering af oplysninger til Rigspolitiet. 
 
Jeg kan oplyse, at det er Erhvervsstyrelsen, der som uafhængig tilsynsmyn-
dighed påser, at teleselskaberne overholder krav i telelovgivningen, der 
skal sikre både kundernes og andres persondatasikkerhed i forbindelse med 
udbuddet af elektroniske kommunikationstjenester.  
 
For en besvarelse af spørgsmålene skal jeg henvise til Erhvervsstyrelsens 
redegørelse for sagen. Redegørelsen er oversendt til Retsudvalget den 24. 
april 2020. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 

Simon Kollerup 

ERHVERVSMINISTEREN 

 

 

 

1. juli 2020 

ERHVERVSMINISTERIET 

Slotsholmsgade 10-12 

1216 København K 

 

Tlf. 33 92 33 50 

Fax 33 12 37 78 

CVR-nr. 10 09 24 85 

EAN nr. 5798000026001 

em@em.dk 

www.em.dk 

 

 

Retsudvalget 2019-20
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 800 

Offentligt


